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قربانی: 
 کار فدراسیون 
 بازی با اسم ها 

بود! 

فیبا: ایران آخرین بلیت  
جام جهانی ۲۰۲۳ را کسب کرد

ایسنا: فدراسیون جهانی بسکتبال نوشت 
که با وجود شکست قزاقستان، ایران آخرین 
بلیت جام جهانی ۲۰۲۳ را کسب کرد. تیم ملی 
بسکتبال ایران در آخرین دیدار خود از پنجره 
ششم انتخابی جام جهانی از ساعت ۷ و ۳۰ 
دقیقه یک شنبه )۷ اسفند( به مصاف چین رفت 
و در پایان شکست خورد. با وجود این شکست، 
ایران به جام جهانی صعود کرد، چراکه در دیگر 
لیا و قزاقستان به مصاف  بازی گروه F، استرا
هم رفتند که استرالیا ۹۸ بر ۵۳ پیروز شد. به 
این ترتیب ایران با یک امتیاز بیشتر نسبت به 
قزاقستان به جام جهانی صعود کرد.  فدراسیون 
جهانی بسکتبال FIBA پس از صعود ایران به 
جام جهانی نوشت: ایران آخرین بلیت جام جهانی 
را از مسابقات انتخابی آسیا به دست آورد. به دلیل 
شکست ۹۸ بر ۵۳ قزاقستان از استرالیا، ایران 
به آخرین بلیت جام جهانی ۲۰۲۳ دست یافت. 
شکست قزاقستان مهر تاییدی بود که این تیم در 
گروه F بهتر از ایران نیست و به همین دلیل ایران 
به جام جهانی رسید. فیبا ادامه داد: این چهارمین 
حضور متوالی ایران در جام جهانی خواهد بود. 
ایران در جام جهانی گذشته با رتبه بیست و سوم، 

بالاترین رتبه آسیا را به خود اختصاص داد. 

خارجازمستطیلسبز

 تاریخ سازی ستاره جوان رئال  
در دربی بزرگ مادرید

ستاره جوان رئال مادرید با گلی که در دیدار 
برابر اتلتیکو به ثمر رساند به جوانترین گلزن 
تاریخ دربی مادرید تبدیل شد. به گزارش 
اوپتا، دو تیم رئال مادرید و اتلتیکو مادرید 
در حساس ترین بازی هفته بیست و سوم 
رقابت های لالیگا به مصاف هم رفتند. این بازی 
که در ورزشگاه سانتیاگو برنابئو برگزار شد در 
نهایت برنده نداشت و بازی با تساوی یک بر 
یک به پایان رسید. در این دیدار ابتدا خیمنس 
برای اتلتیکو گلزنی کرد اما آلوارو رودریگس 
ستاره ۱۸ ساله رئالی ها که به عنوان بازیکن 
جایگزین وارد میدان شد توانست گل تساوی 
را برای تیمش به ثمر رساند. رودریگس با ۱۹ 
سال و ۲۲۶ روز به جوان ترین گلزن تاریخ دربی 

مادرید تبدیل شد. 

خبـــــر

 نتیجه زیان ده بودن استقلال و پرسپولیس 

سرخابی ها بدون مشتری! 

سالپنجم
شماره1503

آرمان ملی: یک ماه پس از انتشار آگهی عرضه ۵۱ درصد 
سهام استقلال و پرسپولیس به صورت بلوکی، این دو باشگاه 

بدون مشتری ماندند! 
 تصمیم به واگذاری

رئیس سازمان خصوصی سازی جزئیاتی را درمورد واگذاری 
بلوک مدیریت دو باشگاه استقلال و پرسپولیس اعلام کرد. دی 
ماه گذشته حسین قربانزاده با اشاره به واگذاری بلوک مدیریتی 
سرخابی ها اظهار کرد: هفته قبل در جلسه هیات عالی واگذاری، 
واگذاری بلوک مدیریت سرخابی ها مصوب شد. موضوع واگذاری 
تدریجی سهام این دو باشگاه از حدود هشت ماه قبل در بازار 
سرمایه مطرح شده است. این وعده داده شده بود که مدیریت 
این دو باشگاه نیز واگذار شود و سهم دولت به اقلیت برسد. وی 
که در یک برنامه تلویزیونی سخن می گفت، ادامه داد: مابقی 
سهام دو باشگاه بعد از حدود ۱۰ درصدی که در بورس عرضه 
شد،  قرار است در مقطع زمانی که تا پایان سال است و همچنین 
در سال آینده واگذار شود و سهم دولت به اقلیت برسد. در جلسه 
اخیر هیات عالی واگذاری مصوب شد که ۵۱ درصد از سهام 
استقلال و ۵۱ درصد از سهام پرسپولیس به تشخیص سازمان 
خصوصی سازی در اینکه به صورت سه ۱۷ درصد همزمان 
عرضه شود یا یک ۵۱ درصد به صورت یکجا عرضه شود، مصوب 
شد و این اختیار به سازمان خصوصی سازی داده شد که در ۱۰ 
روز آینده که بررسی کارشناسی انجام می شود برای عرضه ای 
که احتمالا اواسط بهمن خواهد بود، به این جمع بندی برسیم 
که کدام یک از این دو حالت را استفاده کنیم. رئیس سازمان 
خصوصی سازی با بیان اینکه معمولا در واگذاری حصه نقدی ۳۰ 
درصد است، عنوان کرد: اما استثنائا برای دو باشگاه استقلال و 
پرسپولیس، برای اینکه رقابت جذابیت داشته باشد حصه نقدی 
۲۰ درصد در نظر گرفته شده است. مزیت دیگر این است که 

از انتهای امسال که حصه نقدی پرداخت می شود، اگر مزایده 
موفقیت آمیز باشد، اقساط باید بعد از دو سال پرداخت شود. 
انتهای ۱۴۰۳ اولین قسط پرداخت می شود و تا ششَ سال آتی 
ادامه دارد. قربانزاده افزود: برای مثال ارزش بلوک ۱۷ درصدی 
استقلال چیزی حدود ۵۵۰ میلیارد تومان خواهد شد. بلوک ۱۷ 
درصدی پرسپولیس هم حدود ۶۵۰ میلیارد تومان است. این 
اختلاف هم به خاطر ارزش گذاری اولیه بود. مثلا برای استقلال 
۲۰ درصد ۵۵۰ میلیارد تومان حدود ۱۱۰ میلیارد تومان 
می شود که خریدار باید انتهای امسال پرداخت کند و دیگر تا دو 
سال آینده چیزی نباید پرداخت کند. از سال ۱۴۰۳ تا ۱۴۰۹ 
باید تقریبا سالانه حدود ۸۵ میلیارد تومان قسط برای این بلوک 
۱۷ درصدی پرداخت کند. ارزش بلوک ۵۱ درصدی برای باشگاه 
استقلال حدودا ۲۳۰۰ میلیارد خواهد بود. ۲۰ درصد آن حدود 
۴۵۰ الی ۴۶۰ میلیارد تومان است که این مبلغ را پایان امسال 
خریدار پرداخت می کند و از ۱۴۰۳ تا ۱۴۰۹ خریدار سالانه 
مبلغی حدود ۳۶۰ میلیارد پرداخت خواهد کرد. بنابراین فردی 
که کنترل باشگاه را در اختیار می گیرد تنها در وهله اول ۴۵۰ 
میلیارد پرداخت می کند. وی با تاکید بر اینکه در این مزایده نیاز 
به اهلیت سنجی نیز وجود دارد، گفت: یک کارگروهی تحت 
عنوان کارگروه پایش اهلیت وجود دارد که اهلیت خریدار هر 
بنگاهی که قرار است واگذار شود در این بنگاه مورد بررسی قرار 
می گیرد. رئیس سازمان خصوصی سازی ادامه داد: در مورد 
پرسپولیس هم ۲۰ درصد بلوک ۱۷ درصدی که ۶۵۰ میلیارد 
ارزش دارد، حدود ۱۳۰ میلیارد تومان خواهد بود که خریدار این 
مبلغ را انتهای امسال پرداخت می کند و از ابتدا ۱۴۰۳ سالانه 
حدود ۱۰۰ میلیارد تومان پرداخت می شود. ارزش بلوک ۵۱ 
درصدی هم ۲۷۰۰ میلیارد خواهد بود که ۲۰ درصد آن ۵۵۰ 
میلیارد تومان انتهای امسال از خریدار گرفته می شود و از دو 

سال آینده اقساط آن سالانه حدود ۴۳۰ الی ۴۴۰ میلیارد تومان 
تا سال ۱۴۰۹ خواهد بود. 

 مشتری؟!
اوایل اسفند ماه اما رئیس سازمان خصوصی سازی اعلام کرد 
که سهام بلوکی پرسپولیس و استقلال خریدار نداشته  است. 
یک ماه پس از انتشار آگهی عرضه ۵۱ درصد سهام پرسپولیس 
و استقلال به صورت بلوکی، حسین قربان زاده در یک توییت و 
استوری اینستاگرامی نوشت: »سرخابی ها خریدار نداشتند.« 
او در ادامه اعلام کرد: »برای تغییر در شرایط و احتمالا قیمت، 

مجددا عرضه آنها در هیات واگذاری طرح می شود.«
 نظر کارشناس 

مدیرعامل پیشین باشگاه استقلال گفت: نداشتن خریدار برای 
سهام استقلال و پرسپولیس ثابت کرد که این دو باشگاه سودده 
نیستند. امیررضا واعظ آشتیانی در گفت وگو با تسنیم درباره این 
اتفاق اظهار داشت: بزرگ ترین اشتباه شان این بود که سهام را 
فروختند و به مردم ثابت شد که این دو باشگاه نه سودده هستند 
نه توجیه اقتصادی دارند. این مساله یعنی عدم توجیه اقتصادی 
برای کسانی که می خواستند برای خرید پا پیش بگذارند، روشن 
شد. آقایان امتحان بدی را پشت سر گذاشتند در حالی که گفته 
بودیم سهام این دو باشگاه را نفروشید. وی افزود: مطلب بعدی 
به شرایط واگذاری استقلال و پرسپولیس بازمی گردد. تصور 
کردند این دو باشگاه مشابه کارخانه تولیدی باید جزو ۴ تای 
اول باشند و شرایط سختی برای واگذاری تعیین می کنند. مگر 
استقلال و پرسپولیس در تاریخ لیگ برتر رتبه های پایین را در 
اختیار نداشتند؟ فوتبال قابل پیش بینی نیست. می گویند برو 
آنقدر خرج کن و بدهی بگذار تا این دو تیم همیشه جزو ۴ تیم 
اول باشند. خودشان اطلاعی ندارند و نمی دانم از چه کسی هم 
اطلاعات غلطی می گیرند. مدیرعامل پیشین باشگاه استقلال 
با انتقاد از فروش سهام سرخابی ها خاطرنشان کرد: بارها این 
مطلب را پیشنهاد دادم دولت حیاط خلوت زیادی دارد که از 
ثروت خوبی برخوردار هستند و به جای اینکه سهام را بفروشند 
آنها را در اختیار حیاط خلوت دولت قرار دهند. آقایان فکر کردند 
استقلال و پرسپولیس خوب سود می دهند و به این بهانه هوادار را 
راضی کردند که سهام بخرند. پیشنهادم این بود که یکی از این دو 
باشگاه در اختیار شرکت های خصولتی مثل یکی از اپراتورها قرار 
بگیرد، جاهایی که ۵۰۰ میلیارد تومان هزینه کردن برای شان 
مشکلی ایجاد نمی کند. سه سال در اختیارشان می گذاشتند تا 
 AFC باشگاه را به سوددهی برسانند. آشتیانی تصریح کرد: وقتی
ایرادهای سرخابی ها را مطرح کرد، اولویت با فروش سهام بود 
یا خارج کردن آنها از دولتی بودن؟ مسلما گذر از دولتی بودن 
استقلال و پرسپولیس بود که سهام مشترکی داشتند. طرح ما 
این بود که یک باشگاه را به خصولتی ها واگذار کنند و دیگری 
را زیر نظر دولت نگه می داشتند. اتفاقی نمی افتاد و AFC قانع 
می شد. منظورم این نیست که یکی از باشگاه ها همیشه دولتی 
بماند، بلکه ایراد AFC برطرف شود و سپس برنامه مدون سه 
ساله اجرا می کردند تا وقتی به سوددهی رسید به صورت بلوکی 
یا سهام فروخته شوند و نشان دهند این کار توجیه اقتصادی 
دارد یا نه. آقایان اولویت را تشخیص ندادند و الان این مشکل 
پابرجاست. اطمینان دارم در نهایت مجبور می شوند این دو 

باشگاه را به حیات خلوت دولت واگذار کنند. 

   امیدوار 
محمد محبی که در بازی های این فصل برای 
استقلال در مجموع پنج گل و دو پاس گل به نام 
خود ثبت کرده، حالا امیدوار است در ورزشگاه 
وطنی هم پایش به گلزنی باز شده تا ششمین گل 
فصل خود را به ثمر رسانده و به صدر جدول گلزنان 

نزدیک تر شود.

       بهترین 
 هواداران تیم راجا کازابلانکا مراکش طرح 
موزاییکی فوق العاده زیبایی را به اجرا در آوردند. 
طرح زیبایی که در فضای مجازی بازتاب زیادی داشت 
و حتی حساب کاربری باشگاه راجا کازابلانکا نیز با 
انتشار تصویری از این طرح موزاییکی نوشت که زبان 

ما در توصیف این زیبایی قاصر است!

           ترکیه 
بازیکنان تیم فنرباغچه پس از اتمام دیدار شنبه 
شب مقابل قونیه اسپور در هفته بیست و سوم سوپر 
لیگ ترکیه، در میانه زمین دور هم جمع شدند و بنر 
بزرگی را در دست گرفتند که روی آن نوشته بود: 
»ترکیه عزیز ماست. زخم هایمان را با هم درمان 

می کنیم.«

ت
شــ

سنو
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کوتاه
 تسنیم:  سرپرست سازمان لیگ نشست مشترکی با مدیران 
نظام وظیفه برای ساماندهی بهتر و مطلوب تر وضعیت بازیکنان 
مشمول فوتبال کشورمان برگزار کرد به گزارش  روابط عمومی 
سازمان لیگ فوتبال، محمدرضا کشوری فرد سرپرست سازمان 
لیگ به همراه محمدرضا کسرایی مدیر و فرشید طاهری 
از مسئولان نقل و انتقالات، مهدی شریفی مدیر تشریفات 
فدراسیون فوتبال، نشست مشترکی با سردار علیدوست 
جانشین نظام وظیفه، سرهنگ علیزاده، سرهنگ حمیدزاده و 
سرهنگ شمس از مسئولان نظام وظیفه برگزار کردند. در این 
نشست در خصوص هماهنگی بهتر و مطلوب تر سازمان نظام 
وظیفه با سازمان لیگ و باشگاه های فوتبال بحث و تبادل نظر 
شد تا بازیکنان مشمول خدمت مقدس سربازی در لیگ های 
برتر، دسته اول و دوم و لیگ های رده های پایه براساس قوانین 
ضمن ادامه فوتبال در باشگاه ها در موعد مقرر زمانی به خدمت 
سربازی اعزام شوند. همچنین مقرر شد سامانه الکترونیکی و 
یکپارچه ای در خصوص وضعیت بازیکنان مشمول طراحی و 

را ه اندازی شود. 

بیــنالمــلل
طبق اعلام روزنامه اکیپ فرانسه لیونل مسی در تمرین اخیر 
پاری سن ژرمن با هم تیمی خود درگیری لفظی پیدا کرد. به 
گزارش اکیپ، در تمرین اخیر پاری سن ژرمن اتفاقی رخ داد 
که نشان می دهد وضعیت درون تیمی تیم خوب نیست. تکل 
ویتینیا روی پای مسی باعث عصبانیت این بازیکن و درگیری 
لفظی آنها شد البته بازیکنان پاری سن ژرمن خیلی زود دخالت 
و آنها را از همدیگر جدا کردند. طبق اعلام روزنامه اکیپ وضعیت 
در اردوی پاری سن ژرمن قبل از دیدار برابر 
مارسی خوب نیست. پاری سن ژرمن شروع 
بسیار خوبی با گالتیه داشت اما از یک طرف 
شکست برابر مارسی و حذف از جام حذفی 
و از طرف دیگر شکست برابر بایرن مونیخ 
در لیگ قهرمانان اروپا باعث شده 
است تا انتقادها از گالتیه و تیم او 
بسیار زیاد شود. مسی از بهترین 
بازیکنان تیمش در فصل جاری 
بوده است با این حال پیش بینی ها 
حاکی از این است که او قراردادش 
را تمدید نمی کند و در تابستان از تیم 

جدا می شود.

دیدگـــــاه
با سرمربی خارجی پیشرفت می کنیم 

سیدعلیموسوی
کارشناس فوتبال 

 در روزهای گذشته صحبت هایی در خصوص انتخاب 
سرمربی تیم ملی مطرح شد. با احترام به تمامی اشخاصی 
که نام آنها از سوی فدراسیون مطرح شده، هیچ یک از مربیان 
کشورمان را در شان هدایت تیم ملی ایران نمی بینم. اگر مربی 
ایرانی داشتیم که توانسته باشد در رده باشگاهی تیمش را فاتح 
لیگ قهرمانان آسیا کند گزینه تیم ملی هم می توانست باشد. 
ما به صورت تصادفی چند بار تا فینال لیگ قهرمانان صعود 
کرده ایم و در بیشتر موارد در همان دور گروهی یا مراحل 
ابتدایی حذفی با مسابقات وداع کردیم. در تیم ملی هم شاید در 
مقاطعی بازی های خوبی انجام دادیم اما در بحث نتیجه گیری 
کاملًا ضعیف عمل کردیم و هیچ گونه موفقیت بزرگی به دست 
نیاورده ایم. اگر سرمربی ایرانی انتخاب شود همان فوتبال خوب 
هم انجام نمی دهیم. مطمئن هستم و بدون تعارف حرف می زنم. 
نه اهل و نه دنبال مربیگری هستم. هیچ کدام از مربیان داخلی 
در حد نام بزرگی تیم ملی ایران نیستند. هر یک از عزیزانی که 
برای هدایت تیم ملی معرفی شده اند می تواند در کنار یک مربی 
باکلاس و کاردان خارجی به عنوان کمک مشغول به کار شود. 
اگر می خواهند سرمربی ایرانی انتخاب کنند پس هدف پیشرفت 
نیست و دارند دور خودشان می چرخند. شاکله اصلی تیم ملی 
را لژیونرها تشکیل می دهند و با وجود بازیکنانی که تمامی 
تاکتیک های روز دنیا را در تیم های باشگاهی خود دیده اند، 
برای آنها سخت است تا با مربیان ایرانی کار کنند و صددرصد به 
مشکل می خورند. نمی توانند همکاری لازم را با یکدیگر داشته 
باشند و حرف همدیگر را نمی فهمند. با تمامی احترامی که 
نسبت به شخصیت مربیان ایرانی داریم اما بهترین گزینه که 
مدنظر فدراسیون است می تواند به عنوان کمک، کنار سرمربی 
خارجی که در شان تیم ملی باشد کار کند. کارنامه هر مربی 
گویای عملکرد اوست و به راحتی می توان از روی آماری که ثبت 
شده گزینه ای که با فوتبال ایران همخوانی داشته باشد را انتخاب 
کنیم. سرمربی که توانسته باشد پیشرفت را نصیب تیم هایش 
کرده و نتایج قابل توجهی به دست آورده گزینه خوبی برای 
تیم ملی خواهد بود. نکته مهم در زمان عقد قرارداد با سرمربی 
خارجی است. باید او را به صورت دقیق در جریان امکاناتی که در 
اختیار داریم قرار دهیم تا او بداند در چه شرایطی قرار می گیرد. 
ما در قیاس با کشورهای صاحب سبک، امکانات کافی در اختیار 
نداریم و سرمربی حقش است که در جریان کامل ساختارهای 
تیمش قرار بگیرد تا با آگاهی کامل قرارداد ببندد و در میانه راه 
دچار احساس دیگری نشود. از طرفی دیگر باید آمادگی کامل 
برای پیاده کردن خواسته های وی فراهم باشد و از آن سو پیگیر 
انتظارات خود از سرمربی خارجی باشیم تا او بداند نظارت 
دقیقی بر عملکردش وجود دارد.  اگر پیشرفت می خواهیم 
چون فوتبال از خارج وارد ایران شده، سرمربی موفق خارجی 
هم باید انتخاب شود چون تمامی کارهای یک مربی موفق بر 
مبنای برنامه ریزی است. مربی ایرانی هم می تواند در کنارش 
الگوبرداری کند. همان طور که فرش ایرانی در دنیا شناخته شده 
است و کل دنیا باید از ما الگوبرداری کنند تا در زمینه فرش به 
موفقیتی برسند. احساس می کنم برخی از گزینه های ایرانی 
هدایت تیم ملی، خودشان خواسته اند نام آنها در میان گزینه ها 
جای بگیرد تا بتوانند در عرصه مربیگری جهشی داشته باشند. 
در واقع مطرح شدن نام آنها در میان گزینه های سرمربیگری 
تیم ملی به نوعی برای شان رزومه است. عملکرد مربیانی که 
نامشان در میان گزینه های جای گرفته به خصوص در لیگ برتر 
مشخص است و هیچ یک از آنها در سطح آسیا عنوانی ندارند و 

برخی هم در لیگ برتر کار خاصی انجام نداده اند. 

 جلالی: 

 کار فدراسیون فوتبال تحقیر مربیان داخلی است
مجید جلالی اقدام اخیر فدراسیون فوتبال را بی احترامی 
خواند و گفت: تجربه می گوید از هر کسی برنامه بخواهند، یعنی 

او را نمی خواهند. 
 اعلام نام 

مجید جلالی کارشناس فوتبال کشورمان در گفت و گو 
با تسنیم درباره اعلام نام مربیان مختلف داخلی به عنوان 
گزینه های تیم ملی اظهار داشت: از این موضوع خیلی ناراحتم 
و به دلایل مختلف فکر می کنم این بی حرمتی و تحقیر مربیان 
ماست. یادم نمی آید فدراسیون تاکنون از یک مربی خارجی که 
آورده است، برنامه بخواهد. تجربه می گوید از هر کسی که برنامه 
بخواهند، یعنی او را نمی خواهند. اینکه شما به هفت نفر همزمان 

بگویید »برنامه بده!«، چه معنایی دارد؟
 فلسفه مربی 

وی افزود: یک مربی که سال ها کار کرده، چیزی از خودش 
بجا گذاشته که همان نشان دهنده فلسفه و سبک کارش است. 
برنامه برای زمانی است که شما یک مربی را انتخاب کرده اید و 
حالا از او برنامه می خواهید، اینکه شما قبل از انتخاب از مربیان 
برنامه می خواهید کار درستی نیست و بی احترامی است. از تاج 
تعجب می کنم. او فرد باتجربه ای است و چطور راضی شده است 
این طور تحقیرآمیز با مربیان داخلی رفتار شود؟! تا الان از کدام 
مربی خارجی برنامه خواسته اید؟ این کار یک بازی و سناریو 

است. هر جایی تاج را ببینم به او خواهم گفت. 
 بازی با اسامی؟

» اعلام برخی اسامی بین گزینه های داخلی تیم ملی نشان 
می دهد شاید این کار بازی با اسامی باشد و در نهایت یک مربی 

خارجی به عنوان سرمربی تیم ملی انتخاب شود.«، کارشناس 
فوتبال کشورمان در واکنش به طرح این موضوع عنوان کرد: 
دقیقا به یاد دارم که سال ۸۵ مثل همین کار انجام شد، یکسری 
اسامی اعلام کردند و آنها برنامه دادند، بعد کسی که انتخاب 
می شد اصلا جزو آن افراد نبود، این کارها قبلا شده و غیراخلاقی 
است، فکر می کنم در بدنه فدراسیون کسانی هستند که 
می خواهند مربیان ایرانی را تحقیر کنند، آنها این برنامه ها را 
پیاده می کنند؛ وگرنه تاج فرد باتجربه ای است و نباید تن به 

این کار می داد، انتخاب سرمربی کاری ندارد؛ 
مسئولان کنار هم بنشینند و تمام جوانب کار 
را بسنجند و بعد سرمربی را انتخاب کنند، 
اینکه هفت، هشت اسم را مطرح کنند اصلا 

منطقی نیست. 
 ایرانی یا خارجی؟

جلالی در خصوص اینکه به نظرش در 
سرمربی  انتخاب  کنونی  مقطع 

ایرانی به صلاح تیم ملی است 
یا خارجی، گفت: من دوست 

ارتقای سطح  به  دارم 
کشور  در  مربیگری 
خودمان کمک کنم، 
این کار را برای آینده 
فوتبال کشورمان 
بهتر  روش  یک 
می دانم؛ چون در 

این سال ها برای مربیان خارجی کم هزینه نشده است، اما 
بازدهی آنها به اندازه هزینه ای که شده؛ نبوده است، بنابراین چه 
عیبی دارد شما این هزینه را برای مربیان خودتان انجام دهید و 
بعد از چند سال چند مربی خوب داشته باشید؟ به طور کلی اما 
اعتقاد دارم خط کشی بین مربی خارجی و داخلی خوب نیست، 
باید مربی خوب بیاوریم؛ مثلًا اگر مربی خارجی می آورید که از 
آن بهترش را در ایران دارید، کار غلطی انجام دادید؛ اما اگر مربی 
سطح اول خارجی بیاورید که مانندش در داخل نداریم، قطعا 

کار خوبی است. 
 انصراف ها 

وی در مورد انصراف چند گزینه از جمله امیر قلعه نویی از 
هدایت تیم ملی تصریح کرد:  قلعه نویی حق داشت، من هم 
بودم این کار را می کردم، چون روشی که فدراسیون به کار برد 
یک روش زننده و تحقیرآمیز بود. کارشناس فوتبال کشورمان 
خاطرنشان کرد: فکر می کنم تفکراتی در فدراسیون هست 
که با مربیان داخلی مشکل دارد و دوست ندارد آنها روی 
کار باشند، همان افراد هم با شکل های مختلف کارهایی 
می کنند که از مربیان ایرانی در افکار عمومی چیزی نماند 
و آنها را تحقیر کنند، از اعضای هیات رئیسه کسی بود که 
یک سال قبل از جام جهانی گفت که بروید و 
علی دایی را برای تیم ملی بیاورید!؛ اما از داخل 
فدراسیون چقدر به او حمله شد، در حالی که 
او یک سال زودتر کاری را که باید انجام 
می دادند، گفته بود. فکر می کنم این 
کارها هم طراحی همان افرادی است 
که می خواهند مربی داخلی را 
تحقیر کنند؛ وگرنه لازم نیست با 
اسم افراد بازی و آنها را در افکار 

عمومی بی اعتبار کنیم. 

پیروز قربانی کارشناس فوتبال کشورمان 
در خصوص اسامی مطرح شده جهت انتخاب 

سرمربی تیم ملی صحبت کرد. 
 در خصوص اعلام اسامی کاندیدای 
داخلی هدایت تیم ملی فوتبال ایران، چه 

نظری دارید؟
 به نظرم باورش سخت است. نمی دانم این 
موضوع را چطور باید باور کنیم؟ این لیست برای 
من قابل هضم نیست. برای همه دوستان و اسامی 
مطرح شده احترام قائلم، اما تنها نام یک گزینه 
داخلی با استانداردهای تعریف شده منطبق است. 
به نظرم فقط آقای قلعه نویی می تواند سرمربی 
تیم ملی شود. به نظرم نام یحیی گل محمدی هم 
می توانست در این لیست باشد. او هم شاخصه های 
هدایت تیم ملی را دارد که متأسفانه در لیست 
نیست. به نظرم با این لیست به شان امیر قلعه نویی 
و حتی نیمکت تیم ملی توهین شد. کار فدراسیون 
فوتبال بازی با اسم ها بود. نمی خواهم خیلی روی 
قضیه ریز بشوم اما نمی دانم معیار فدراسیون برای 
معرفی کاندیدای هدایت تیم ملی چه بوده است؟ 
بعضی نام ها در حد نیمکت تیم ملی ایران نیستند. 
برای مثال من پیروز قربانی که تازه مربی شده ام 
باید حد خودم را بدانم.  شأن جایگاه سرمربی 
تیم ملی فوتبال ایران خیلی بالاتر از اینهاست. 
اینطور نیست که نام هر کسی به عنوان سرمربی 

تیم ملی فوتبال ایران مطرح شود. 
خارجی  گزینه های  لیست  درباره   

تیم ملی چه نظری دارید؟
 در ایران دو مربی خارجی به نام خوزه مورایس 
و پاکو خمس هستند که به دلیل شناخت لیگ 
ایران، می توانند به تیم ملی کمک کنند. البته نگاه 
من از نظر فنی است، با دیدگاه مدیریتی و تحت 
قرارداد بودن باشگاه را مدیران باید بررسی کنند. 
 نظر شما درباره دستیاران مربی ایرانی 

چیست؟
 در مورد اینکه چه کسی کنار مربی ایرانی 
باشد بستگی به خود سرمربی دارد. مربیگری 
آیتم های زیادی دارد که قطعا یک فرد نمی تواند 
در همه آنها موفق باشد. بنابراین برای تقویت 
خودش به دستیار نیاز دارد. مشکل مربیان ایرانی 
تمرین است. برای بررسی مطالب آموزشی و روز 
فوتبال ایران، با مشکل اینترنت مواجه هستیم. 
چندین ساعت باید تلاش کنیم تا بتوانیم وصل 
شویم. من مربی چگونه باید خودم را به علم روز 
تجهیز کنم؟ با این وضعیت که با مسائل اقتصادی 
پیش می رویم کار سختی برای پرداخت دستمزد 
مربیان خارجی را بپردازیم.  اینطوری فوتبال 
ایران لطمه می خورد. وقتی نمی توانیم پول 
انتقال بدهیم چگونه انتظار پیشرفت فوتبال 
داریم؟ می بینم که هنوز باشگاه ها برای پرداخت 
طلب شان از هواداران درخواست دریافت پول 
دارند. فوتبال یک ورزش وارداتی است ما باید با 

جهان تعامل داشته باشیم. 
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